
 

 13 Ιανουαρίου 2025 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς: Την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας  

ΘΕΜΑ: Στον αέρα το πρόγραμμα των δωρεάν vouchers για βρεφονηπιακούς σταθμούς λόγω μη 

κάλυψης των προϋποθέσεων χρηματοδότησης από την Εγγύηση για το Παιδί (Child Guarantee) και 

το Ταμείο  Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. 

Τον Οκτώβριο η Υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας ανακοίνωσε ότι  προωθεί,   για πρώτη 

φορά στην Ελλάδα, την καθιέρωση παιδαγωγικού πλαισίου στους βρεφικούς, βρεφονηπιακούς και 

παιδικούς σταθμούς, με χρηματοδότηση από το Ταμείο Ανάκαμψης.  μέσω σύμβασης με το Διεθνές 

Πανεπιστήμιο της Ελλάδας. Το πρόγραμμα πρόκειται να εφαρμοστεί πιλοτικά, από το β’ εξάμηνο του 

2025, σε περίπου 100 βρεφονηπιακούς σταθμούς και θα ακολουθήσει η πανελλαδική εφαρμογή του, 

όπως προβλέπεται από το Εθνικό Σχέδιο Δράσης για την «Ευρωπαϊκή Εγγύηση για το Παιδί». 

Όμως, με το ν. 4837/1-10-2021 είχε νομοθετηθεί το Πρόγραμμα «ΚΥΨΕΛΗ» ακριβώς με τον ίδιο σκοπό. 

Στο νόμο προβλεπόταν πιλοτικό πρόγραμμα στο διάστημα 2021-23, από χρήματα του Ταμείου 

Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας για την «Ανάπτυξη ολοκληρωμένου προγράμματος σπουδών με στόχο 

τη γνωστική ανάπτυξη βρεφών και νηπίων (3 μηνών έως 4 ετών). Οι πόροι αυτοί αποτελούσαν μέρος της 

χρηματοδότησης της Ευρωπαϊκής στρατηγικής  «Εγγύηση για το Παιδί» με Εθνικό  Συντονιστή το Εθνικό 

Κέντρο Κοινωνικής Αλληλεγγύης (Ε.Κ.Κ.Α.). που κατάρτισε το σχετικό Σχέδιο Δράσης. Και η εφαρμογή του 

προγράμματος ΚΥΨΕΛΗ αποτελούσε προϋπόθεση για την εκταμίευση πόρων από την Εγγύηση για το 

Παιδί για τα δωρεάν vouchers  

Γι αυτό η κ. Μιχαηλίδου  από τον Ιούλιο του 2021, η κα Μιχαηλίδου δήλωνε ότι εξασφαλίστηκαν, μέσω 

της Εγγύησης για το Παιδί,  ευρωπαϊκοί πόροι για τα δωρεάν vouchers για βρεφονηπιακούς σταθμούς 

για την τριετία 2022-24. Και ενώ πράγματι είχαν αντληθεί αυτοί οι πόροι για την τριετία,  από τα λεγόμενα 

της κας Ζαχαράκη φαίνεται ότι δεν εκπληρώθηκε ποτέ η προϋπόθεση εφαρμογής της ΚΥΨΕΛΗΣ για την 

εκταμίευση των πόρων.  

 

Ερωτάται η κα Υπουργός: 

1. Έχει υλοποιηθεί, έστω και στο ελάχιστο, το πρόγραμμα ΚΥΨΕΛΗ, η πανελλαδική εφαρμογή του 

οποίου ως το τέλος του 2023 αποτελούσε υποχρέωση για τη χώρα προς εξασφάλιση 

χρηματοδότησης για τα δωρεάν vouchers για βρεφονηπιακούς Σταθμούς;  

2. Κινδυνεύει το πρόγραμμα των δωρεάν vouchers για βρεφονηπιακούς σταθμούς να μη λάβει 

χρηματοδότηση από Ευρωπαϊκούς πόρους για τη σχολική χρονιά 2024-25; 

                                                                    

Η ερωτώσα βουλεύτρια 
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